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Voor aanvang van de werkzaamheden stelt voorzitter 

Rachid Madrane de leden van de commissie op de hoogte van 

een brief van de ambassade van de Volksrepubliek China (zie 

bijlage). 

 

 

 

Préalablement à l’entame des travaux, le président Rachid 

Madrane donne connaissance aux membres de la commission 

d’une lettre émanant de l’Ambassade de la République 

Populaire de Chine (cf. annexe). 

 

 

I. Inleidende uiteenzetting van de heer Julien 

Uyttendaele, eerste mede-indiener van het 

voorstel 

 

I. Exposé introductif de M. Julien 

Uyttendaele, premier co-auteur de la 

proposition 

 

De heer Julien Uyttendaele wil graag reageren op dit 

schrijven van de Chinese ambassade dat de commissie heeft 

ontvangen: in de negen jaar dat hij lid is van dit parlement, 

heeft hij nog nooit meegemaakt dat een ambassade probeert 

een debat in een democratisch verkozen assemblee te 

beïnvloeden, enkele minuten voor het debat. De spreker neemt 

er nota van, maar zegt dat dit zijn standpunt of dat van zijn 

fractie absoluut niet zal veranderen. 

 

Al tientallen jaren onderhoudt België nauwe betrekkingen 

met Taiwan, waarmee we waarden delen zoals de democratie, 

de rechtsstaat en de eerbiediging van de mensenrechten, de 

gelijkheid van vrouwen en mannen, de persvrijheid en de 

vrijheid van ondernemerschap.  

 

Taiwan wordt beschouwd als een volwaardige democratie 

en geprezen om de kracht van zijn democratische systeem en 

van zijn degelijke verkiezingsproces. De onlangs verkozen 

president Lai Ching-te van de Democratische Progressieve 

Partij (DPP) verklaarde dat zij, staande voor de keuze tussen 

democratie en autoritarisme, aan de kant van de democratie 

zouden staan. 

 

Het is overigens niet onbelangrijk dat zijn tegenstander 

onmiddellijk zijn nederlaag toegaf, zonder de minste 

betwisting. 

 

Dit staat in schril contrast met de verklaringen van het 

hoofd van de diplomatie in Peking dat wat de 

verkiezingsuitslag ook is, deze niets kan veranderen aan het 

fundamentele feit dat er maar één China is en dat Taiwan daar 

deel van uitmaakt, waaraan hij toevoegde dat Taiwan nooit een 

land is geweest, dat het dat in het verleden niet was en het zeker 

in de toekomst niet zal zijn. Het is ook zinvol om te herinneren 

aan de toespraak van president Xi Jinping, waarin hij 

verklaarde dat China nooit zal afzien van het gebruik van 

geweld om Taiwan weer in zijn greep te krijgen. 

 

De vele intimidatiepogingen en militaire manoeuvres rond 

en boven het eiland met vliegtuigen, schepen en ballonnen 

volgen elkaar op. Dit machtsvertoon vormt ook een ernstige 

bedreiging voor de internationale lucht- en 

scheepvaartverbindingen in de regio. Er zij aan herinnerd dat 

de Straat van Taiwan een internationale zone is, geen 

binnenzee, en dat China het Verdrag van de Verenigde Naties 

inzake het recht van de zee van 1982 heeft geratificeerd. 

 

 

In 2022 heeft ongeveer 48% van de 5.400 

containerschepen die wereldwijd in gebruik zijn, op deze route 

 

M. Julien Uyttendaele tient à réagir à cette missive que 

la commission a reçue de l’Ambassade de Chine : depuis neuf 

ans qu’il siège dans ce Parlement, jamais il n’avait vu une 

ambassade tenter d’infléchir un débat, dans une assemblée 

démocratiquement élue, à quelques minutes du débat. 

L’intervenant en prend acte mais affirme que cela ne 

changera strictement rien à la position qui est la sienne et 

celle de son groupe. 

 

Depuis des décennies, la Belgique entretient des relations 

étroites avec Taïwan, avec laquelle nous partageons des 

valeurs telles que la démocratie, l'État de droit et le respect 

des droits humains, l'égalité entre les femmes et les hommes, 

la liberté de la presse ou encore la liberté d'entreprise.  

 

Taïwan est considérée comme une démocratie pleine et 

entière, saluée pour la force de son système démocratique et 

de son processus électoral solide. Récemment élu, le 

président Lai Ching-te du Parti démocrate progressiste (DPP) 

a déclaré : « Entre la démocratie et l'autoritarisme, nous 

serons du côté de la démocratie. » 

 

 

Il n'est d'ailleurs pas anodin que son opposant ait 

immédiatement reconnu sa défaite, sans la moindre 

contestation. 

 

Voilà qui tranche incontestablement avec les propos de 

Pékin dont le chef de la diplomatie a déclaré : « quels que 

soient les résultats de l'élection, ils ne peuvent pas changer le 

fait fondamental qu'il n'y a qu'une seule Chine et que Taiwan 

en fait partie. (...) », ajoutant que « Taïwan n'a jamais été un 

pays, que cela ne l'était pas dans le passé et que cela ne le sera 

certainement pas dans le futur ». Il convient également de 

rappeler également le discours du président Xi Jinping durant 

lequel il a déclaré que « la Chine ne renoncera jamais à 

l'usage de la force » pour ramener Taïwan dans son giron. 

 

Les nombreuses tentatives d'intimidation et les 

manoeuvres militaires autour et au-dessus de l'île se 

succèdent avec l'usage d'avions, de navires et de ballons. Ces 

démonstrations de force représentent également une menace 

sérieuse pour les liaisons aériennes et maritimes 

internationales dans la région. Il faut rappeler que le détroit 

de Taiwan est une zone internationale, et non une mer 

intérieure et que la Chine a ratifié la convention des Nations 

unies sur le droit de la mer de 1982. 

 

En 2022, environ 48 % des 5.400 porte-conteneurs en 

opération dans le monde  y ont navigué, et les estimations 
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gevaren en de huidige schattingen schommelen tussen de 50% 

en 58%. Meer specifiek passeren 40% van de buitenlandse 

handel tussen China en de Europese Unie en maar liefst 

100.000 handelsschepen per jaar door de Straat van Taiwan. 

 

Om deze en vele andere redenen is het van vitaal belang 

om de federale minister van Buitenlandse Zaken aan te 

moedigen om de hervatting van de dialoog op alle niveaus 

tussen Taiwan en China te steunen, en om alle diplomatieke 

initiatieven te steunen die gericht zijn op het verminderen van 

de spanningen en het beperken van de opkomende 

bedreigingen voor de vrede en de stabiliteit in de regio Azië-

Pacific. We hebben al genoeg spanningen in andere delen van 

de wereld om ons nog meer spanningen te kunnen veroorloven. 

 

Op economisch vlak heeft ons land, zoals we weten, ook 

sterke handelsrelaties opgebouwd met Taiwan en is het een 

van de belangrijkste handelspartners en een belangrijke 

buitenlandse investeerder geworden. 

 

In 2022 bedroegen de Belgische investeringen in Taiwan 

1,5 miljard euro, terwijl de bilaterale handel tussen beide 

landen 2,7 miljard euro bedroeg. 

 

De handel tussen de EU en Taiwan is de afgelopen twintig 

jaar meer dan verachtvoudigd, en in 2017 werd Taiwan de 

zestiende handelspartner van de EU. De Europese Commissie 

van haar kant, heeft haar verbintenis bevestigd om de 

betrekkingen tussen de EU en Taiwan te intensiveren en te 

streven naar een versterkt alomvattend partnerschap. 

 

Deze resolutie heeft, in tegenstelling tot vele andere die 

terecht werden aangenomen in dit halfrond, niet alleen tot doel 

een democratie te steunen die vecht voor haar voortbestaan, 

maar ook een democratie die van onmiskenbaar commercieel 

belang is voor beide partijen. We praten hier onder gelijken. 

We zijn niet het grote rijke gewest dat een klein eilandje in 

nood te hulp schiet, verre van dat. Het gaat om een echt 

partnerschap tussen twee volwassen democratieën met, in het 

geval van Taiwan, een economie in volle groei. 

 

Om al deze redenen moeten we dus de ontwikkeling van 

handelsrelaties tussen de belangrijkste Taiwanese steden en 

regio's en ons gewest ondersteunen, zo nodig via economische 

zendingen, rekening houdend met de opportuniteitsanalyses 

die hub.brussels heeft uitgevoerd om digitale innovaties te 

bevorderen en de ontwikkeling van slimme steden (smart 

cities) te versnellen. 

 

 

Taiwan loopt immers voorop als het gaat om 'slimme' 

industrieën, en meer specifiek om cloudcomputing, slimme 

elektrische voertuigen of slimme, milieuvriendelijkere 

bouwwerken. 

 

We moeten de Europese Commissie dus aanmoedigen om 

de commerciële en industriële samenwerking met Taiwan uit 

te breiden, met name wat de export van halfgeleiders naar 

Europa betreft. 

 

Taiwan is veruit de grootste halfgeleiderproducent ter 

wereld, goed voor 25% van de wereldwijde 

productiecapaciteit in 2022, vóór Zuid-Korea (23%), Japan 

actuelles varient entre 50 % et 58 %. Plus spécifiquement, 40 

% du commerce extérieur entre la Chine et l'Union 

Européenne et pas moins de 100.000 navires de commerce 

passent chaque année par le détroit de Taïwan. 

 

Pour ces raisons et pour plein d'autres, il est donc 

indispensable d'encourager la Ministre fédérale des Affaires 

étrangères à soutenir la reprise du dialogue à tous les niveaux 

entre Taiwan et la Chine, et de soutenir toutes les initiatives 

diplomatiques visant à atténuer les tensions et réduire les 

menaces émergentes sur la paix et la stabilité dans la région 

Asie-Pacifique. Nous avons déjà assez de tensions dans 

d'autres régions du globe pour se payer le luxe d'un nouveau 

regain de tension. 

 

Au niveau économique, on le sait, notre pays a également 

tissé des relations commerciales fortes avec Taïwan, 

devenant l'un de ses principaux partenaires commerciaux et 

un important investisseur étranger. 

 

En 2022, les investissements belges à Taïwan ont atteint 

1,5 milliard d'euros, tandis que le commerce bilatéral entre 

les deux pays a, quant à lui, atteint 2,7 milliards d'euros. 

 

Le commerce entre l'UE et Taïwan a été multiplié par plus 

de huit au cours des vingt dernières années, et Taïwan est 

devenu en 2017 le seizième partenaire commercial de l'UE. 

La Commission européenne a quant à elle affirmé sa volonté 

d'intensifier les relations entre l'UE et Taïwan et de 

poursuivre un partenariat global renforcé. 

 

Cette résolution, contrairement à de nombreuses qui ont 

été votées à juste titre dans cet hémicycle, vise non seulement 

à soutenir une démocratie qui lutte pour sa survie, mais qui 

en outre présente un intérêt commercial indéniable de part et 

d'autre. On parle ici d'égal à égal. Nous ne sommes pas la 

grande région riche qui vient ici en aide à une petite île dans 

le besoin, loin de là. Il s'agit d'un réel partenariat entre deux 

démocraties matures avec, s'agissant de Taïwan, une 

économie en pleine expansion. 

 

C'est donc pour toutes ces raisons qu'il nous faut 

continuer à soutenir le développement d'échanges 

commerciaux entre les grandes villes et régions taïwanaises 

et notre Région, le cas échéant par le biais de missions 

économiques, en tenant compte des analyses d'opportunité 

réalisées par hub.brussels pour promouvoir les innovations 

numériques et accélérer le développement des villes 

intelligentes (smart cities). 

 

Taïwan est en effet à la pointe en matière de « smart » 

industries et plus spécifiquement le Cloud computing, les 

smart véhicules électriques ou encore les constructions 

intelligentes et plus respectueuses de l'environnement. 

 

Nous devons donc encourager la Commission 

européenne à étendre la coopération avec Taiwan sur le plan 

commercial et industriel, notamment au niveau de son 

exportation vers l'Europe de semi-conducteurs. 

 

Faut-il en effet rappeler que Taïwan est, de très loin, le 

plus grand fabricant mondial de semi-conducteurs avec 25% 

des capacités mondiales de production en 2022, devant la 
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(15%), China (13%) en de Verenigde Staten (11%). TSMC 

(Taiwan Semiconductor Manufacturing Company) heeft meer 

dan 90% van de wereldwijde productiecapaciteit in de 

technologieën van 7 nanometer en minder in handen, en is op 

weg om de productie van zijn chips van 2 nanometer te 

industrialiseren. 

 

We kunnen hier een voorbeeld nemen aan Vlaanderen, dat 

al lang het belang van deze uitwisselingen heeft begrepen, 

vooral op het vlak van spitstechnologieën en offshore 

windenergie. Er staan grote contracten op het spel die zeer 

winstgevend zijn voor onze bedrijven, maar daarvoor moeten 

we als overheid een vruchtbare bodem creëren voor dergelijke 

investeringen. 

 

We hebben te lang onze fundamentele principes 

verwaarloosd als het om internationale handel ging, met alle 

gevolgen van dien. We hebben hier de kans om te handelen in 

overeenstemming met die principes, in het kader van een 

partnerschap dat voor beide partijen voordelig zal zijn. 

 

Ons land heeft overigens talrijke toeristische, culturele en 

academische uitwisselingen met Taiwan, onder meer op het 

gebied van volksgezondheid, opleiding en medisch onderzoek, 

hoewel er momenteel geen officiële uitwisselingen tussen het 

Brussels Gewest en Taiwan zijn. 

 

Bijgevolg is het zinvol de mogelijkheid te onderzoeken om 

een bilaterale partnerschapsovereenkomst te sluiten en 

uitwisselingen op administratief niveau tussen het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest en Taipei te ontwikkelen, met name op 

het gebied van milieubescherming, luchtkwaliteit, mobiliteit, 

pandemiebeheer en toerisme. 

 

Het beheer van de coronacrisis door Taiwan, zijn 

deskundigheid op het gebied van de veiligheid van de 

burgerluchtvaart en zijn inspanningen in de strijd tegen de 

klimaatverandering moeten ons ertoe aanzetten bij de federale 

regering ervoor te pleiten dat zij de integratie van Taiwan in 

internationale organisaties zoals de

 Wereldgezondheidsorganisatie (WHO) en de 

Internationale Burgerluchtvaartorganisatie (ICAO), en het 

Raamverdrag van de Verenigde Naties inzake 

klimaatverandering (UNFCCC), die zich bezighouden met 

grensoverschrijdende uitdagingen en essentieel zijn voor 

wereldwijde samenwerking, te steunen. 

 

Tot slot is het niet omdat Taiwan op veel gebieden een 

voorbeeld is, dat we niet ook moeten wijzen op wat er misgaat. 

Als democraten moeten we de dingen kunnen zeggen zoals ze 

zijn, en daarom mogen we bepaalde kwesties niet uit het oog 

verliezen, zoals de afschaffing van de doodstraf, die nog steeds 

van kracht is in Taiwan. Deze resolutie is dus geen 

eenrichtingsverkeer, en daarom wordt Taiwan ook opgeroepen 

om een einde te maken aan de doodstraf en een dergelijke 

maatregel uit zijn rechtssysteem te schrappen, zodat het een 

vooraanstaande partner van de EU kan worden bij de 

bevordering van de mensenrechten en de godsdienstvrijheid in 

de Indo-Pacifische regio. 

 

Het Chinese vasteland heeft, zoals het vandaag opnieuw 

laat zien, heel duidelijke intenties aangaande de toekomst van 

Taiwan en zijn democratie. Of we het nu leuk vinden of niet, 

Corée du Sud (23%), le Japon (15%), la Chine (13%) et les 

Etats-Unis (11%). TSMC (Taiwan Semiconductor 

Manufacturing Company) détient plus de 90% des capacités 

mondiales de production dans les technologies de 7 

nanomètres et moins et est en passe d'industrialiser la 

production de ses puces avec une gravure à 2 nanomètres. 

 

Il convient ici de prendre exemple sur la Flandre qui a 

compris, depuis bien longtemps, l'intérêt de ces échanges, 

notamment au niveau des technologies de pointe ou dans 

l'éolien off-shore. De gros contrats extrêmement profitables 

pour nos entreprises sont en jeu, mais pour ce faire, nous 

devons, en tant qu'autorités publiques, créer un terreau fertile 

à de tels investissements. 

 

Nous avons trop longtemps fait fi de nos principes 

fondamentaux lorsqu'il s'agissait de commerce international, 

avec les conséquences que l'on connaît. Nous avons ici 

l'opportunité d'agir en cohérence avec ces principes, dans le 

cadre d'un partenariat qui sera mutuellement bénéfique. 

 

Notre pays entretient par ailleurs de nombreux échanges 

touristiques, culturels et académiques avec Taïwan, y 

compris sur le plan de la santé publique, de la formation ou 

de la recherche médicale, alors qu'il n'existe à ce jour aucun 

échange officiel entre la Région bruxelloise et Taïwan. 

 

Il convient dès lors d'étudier la possibilité de conclure un 

accord de partenariat bilatéral et de développer les échanges 

au niveau administratif entre la Région de Bruxelles-Capitale 

et Taipei, notamment au niveau de la protection de 

l'environnement, de la qualité de l'air, de la mobilité, de la 

gestion des pandémies et du tourisme. 

 

La gestion de la crise du Covid par Taïwan, son expertise 

dans le domaine de la sécurité aérienne civile et son 

engagement en faveur de la lutte climatique, doivent nous 

inviter à plaider auprès du gouvernement fédéral pour qu'il 

soutienne l'intégration de Taiwan au sein d'organisations 

internationales telles que l'Organisation mondiale de la santé 

(OMS), l'Organisation de l'aviation civile internationale 

(OACI), et la Convention-cadre des Nations unies sur les 

changements climatiques (CCNUCC), organes qui traitent 

des défis transfrontaliers et qui sont indispensables à la 

coopération mondiale. 

 

 

Enfin, ce n'est pas parce que Taïwan est un exemple dans 

plein de domaines qu'il ne faut pas aussi pointer ce qui ne va 

pas. En tant que démocrates, nous devons pouvoir dire les 

choses en face, et à ce titre, nous ne devons pas perdre de vue 

certains enjeux tels que l'abolition de la peine de mort, qui 

demeure d'application à Taïwan. Cette résolution n'est donc 

pas un texte à sens unique, raison pour laquelle celui-ci 

demande également que Taïwan de mettre fin à la peine de 

mort et abolisse une telle mesure de son ordre juridique, afin 

de devenir un partenaire de premier plan de l'UE dans la 

promotion des droits de l'homme et de la liberté de religion 

dans la région indopacifique. 

 

La Chine continentale, et elle le démontre encore 

aujourd'hui, a des intentions très claires quant à l'avenir de 

Taïwan et de sa démocratie. Nous vivons, qu'on le veuille ou 
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we leven in een wereld die steeds meer met elkaar verbonden 

is, en hoe meer partnerschappen er zijn tussen Taiwan en 

democratieën over de hele wereld, hoe meer de ambities van 

China beperkt zullen blijven tot intentieverklaringen of 

brieven aan een parlement. 

 

Anders weten we heel goed dat Taiwan, net als Hongkong, 

in handen van het Chinese vasteland en zijn dictatoriale model 

zal vallen. 

 

Als democraten zijn we het aan onszelf verplicht om de 

banden aan te halen met dit geografisch verafgelegen eiland, 

dat toch zo dicht bij onze waarden staat en zo aantrekkelijk is 

qua mogelijkheden. 

 

 

non, dans un monde de plus en plus interconnecté et plus 

nombreux seront les partenariats entre Taïwan et les 

démocraties à travers le monde, plus les velléités de la Chine 

se limiteront à des déclarations d'intention ou des courriers à 

l'attention d'un parlement. 

 

À défaut, nous savons très bien que Taïwan finira, comme 

Hong Kong, sous le giron de la Chine continentale et son 

modèle dictatorial. 

 

En tant que démocrates, nous nous devons de renforcer 

nos liens avec cette île éloignée géographiquement mais si 

proche de nos valeurs et si attrayante au niveau de ses 

opportunités. 

 

 

II. Algemene bespreking 

 

II. Discussion générale 
 

 

Mevrouw Marie Lecocq voegt eraan toe dat deze 

resolutie, die twee jaar geleden werd ingediend, nog steeds 

brandend actueel is. Op 14 januari heeft Taiwan een nieuwe 

president gekozen, waarmee voor de derde keer op rij de 

prodemocratische kandidaat heeft gewonnen. Deze 

gebeurtenis getuigt van de vastberadenheid van het Taiwanese 

volk om zich niet alleen te beschermen tegen de intimidatie 

van buurland China, maar ook om de weg van de democratie 

te kiezen tegenover het autoritarisme. 

 

Hoewel er nog steeds uitdagingen zijn, zoals de 

mensenrechten, met het toepassen van de doodstraf en de 

strikte regulering van het stakingsrecht, is de geschiedenis van 

Taiwan er ook een van razendsnelle democratisering, 

waardoor het land een voorbeeld wordt in Azië. Het land heeft 

bijvoorbeeld het Aziatische record voor het aantal vrouwen in 

het parlement, beschermt de burgerlijke vrijheden, met name 

die van de media, en was een pionier in Azië in het legaliseren 

van het homohuwelijk. Deze nieuwe democratie en de 

successen ervan zijn ook een van de redenen waarom zijn 

buurland, de Volksrepubliek China, het land in handen wil 

krijgen. 

 

Wij die beweren democraten te zijn, die vinden dat het 

internationaal recht door iedereen gerespecteerd moet worden, 

hebben de plicht om Taiwan te steunen. Dat is de consistentie 

die we moeten hebben en dat is wat de groenen altijd hebben 

toegepast. Zij hebben dat gedaan toen Rusland Oekraïne 

aanviel. Zij doen dit onophoudelijk tegenover de uitbreiding 

van de Israëlische nederzettingen op het Palestijnse 

grondgebied. Want de groenen volgen steevast dezelfde lijn: 

de eerbiediging en de toepassing van het internationale recht 

door iedereen en voor iedereen. Helaas betreurt de spreekster 

het onvermogen van een bepaalde partij binnen deze 

commissie om diezelfde consistentie toe te passen. Degene die 

met twee maten meet, is de PTB. 

 

Wat moeten we nu doen? Deze resolutie is een eerste 

concrete stap om onze steun aan Taiwan te bevestigen. 

 

Om te beginnen is het natuurlijk belangrijk dat ons gewest 

een economische partner wordt van het eiland Formosa, door 

samen te werken op het gebied van digitale technologie, 

informatietechnologie en technologische innovatie. Daar ligt 

 

Mme Marie Lecocq ajoute que cette résolution, déposée 

il y a deux ans, demeure d'une actualité brûlante. Le 14 

janvier dernier, Taïwan a élu un nouveau Président, marquant 

la troisième victoire consécutive du candidat pro démocratie. 

Cet événement témoigne de la détermination du peuple 

taïwanais à non seulement se protéger des intimidations de 

son voisin chinois, mais aussi à choisir la voie de la 

démocratie face à l'autoritarisme. 

 

 

Bien que des défis subsistent, tels que les droits humains, 

avec le recours à la peine de mort et la régulation stricte du 

droit de grève, l'histoire de Taïwan est aussi celle d'une 

démocratisation fulgurante, devenant ainsi un exemple en 

Asie. À titre d'exemple, le pays détient le record asiatique du 

nombre de femmes au parlement, protège les libertés civiles, 

en particulier celles des médias, et a été pionnier en Asie en 

légalisant le mariage homosexuel. Cette nouvelle démocratie 

et ses succès, c'est aussi une des raisons pour lesquelles son 

voisin, la République Populaire de Chine, veut mettre la main 

dessus. 

 

 

Nous qui nous revendiquons démocrates, qui sommes 

soucieux du respect par tous du droit international, nous nous 

devons d'apporter notre soutien à Taïwan. C'est la cohérence 

que nous devons avoir, et que les écologistes ont toujours 

appliqué. Ils l'ont fait lors de l'agression de l'Ukraine par la 

Russie. Ils le font sans relâche face à l'expansion des colonies 

israéliennes sur les terres palestiniennes. Car les écologistes 

suivent invariablement cette même ligne : le respect et 

l’application du droit international par tous et pour tous. 

Malheureusement, l’intervenante déplore l’incapacité d'un 

certain parti au sein de cette commission à appliquer cette 

même cohérence. Le deux poids deux mesures, c'est le PTB. 

 

 

Maintenant, que devons-nous faire ? Cette résolution est 

un premier pas concret pour affirmer notre soutien à Taïwan. 

 

Tout d'abord, il est bien sur important que notre Région 

devienne un partenaire économique de l'île de Formose, en 

coopérant dans les domaines du numérique, de l'informatique 

et des innovations technologiques. Il y a là une plus-value 
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een zekere toegevoegde waar onze Brusselse bedrijven 

voordeel uit kunnen halen door partnerschappen aan te gaan 

met Taiwanese bedrijven. 

 

Vervolgens moeten we natuurlijk bij de federale regering 

bepleiten dat Taiwan wordt opgenomen in de WHO en in het 

Raamverdrag van de Verenigde Naties inzake 

klimaatverandering. We moeten de wereldproblemen samen 

met hen oplossen. We mogen niet de propaganda van China 

toepassen en doen alsof ze niet bestaan, in tegenstelling tot wat 

werd aangegeven in de brief die de voorzitter aan het begin van 

deze commissie heeft doorgegeven, waarin bijzonder 

zorgvuldig gekozen en weinig subtiele bewoordingen worden 

gebruikt.  

 

Uiteraard moeten we de federale regering dan vragen alles 

in het werk te stellen om de hervatting van de dialoog tussen 

Taiwan en China te ondersteunen. Die dialoog mag echter geen 

eenrichtingsverkeer zijn, met de visie van China als 

uitgangspunt. Naast de hervatting van de dialoog hadden we er 

vooral krachtig op moeten aandringen dat de status quo die in 

de Straat van Taiwan is bereikt, in geen geval eenzijdig door 

China kan worden gewijzigd, en dat elk gebruik van geweld of 

dreiging met geweld onaanvaardbaar en verwerpelijk is. 

 

Voor de rest hoopt de spreekster dat het recente bezoek van 

de premier en de minister van Buitenlandse Zaken, die een 

paar weken geleden in China waren om onze varkens te 

verkopen aan president Xi Jinping, een gelegenheid is geweest 

om dit standpunt te bevestigen en een paar woorden te zeggen 

voor de Oeigoeren, de Tibetanen en de Taiwanezen. 

 

Tot slot zal de Ecolofractie dit voorstel van resolutie over 

de plaats van Taiwan op het internationale toneel uiteraard 

steunen, in de hoop dat de federale regering de moed zal 

hebben om een ambitieuzer standpunt in te nemen.  

 

 

De heer Emmanuel De Bock wil er naar aanleiding van 

de ontvangen brief op wijzen dat het Brussels Parlement op dit 

gebied geen voorloper is. Als we kijken naar de Kamer van 

Volksvertegenwoordigers, dan zien we dat er op 13 juli 2020 

een resolutie werd aangenomen over de plaats van Taiwan op 

het internationale toneel, met een aantal overwegingen die veel 

verder gaan dan wat hier naar voren komt. De Belgische 

Senaat deed hetzelfde op 26 maart 2021 door een resolutie aan 

te nemen "om de internationale positie van Taiwan te 

versterken". Het Vlaams Parlement heeft er ook een 

aangenomen op 3 maart 2021, net als het Waals Parlement op 

19 oktober 2022, en ook het Europees Parlement. Veel landen 

over de hele wereld hebben dit ook gedaan (Luxemburg, 

Verenigde Staten, Zwitserland, Nederland, Zweden, Polen, 

Frankrijk enz.).  

 

De volksvertegenwoordiger wijst erop dat Taiwan reeds 

deelneemt aan internationale organisaties zoals de WHO, 

Interpol, het UNFCCC en de ICAO. Hieruit blijkt hoe 

belangrijk het is om goede betrekkingen met Taiwan te 

onderhouden. De DéFI-fractie is zeer trots om deze resolutie 

goed te keuren en ze aan de Brusselaars voor te stellen.  

 

De heer Juan Benjumea Moreno wil hieraan toevoegen 

dat de meerderheid tijdens deze zittingsperiode vaak ervan 

certaines dont nos entreprises bruxelloises peuvent bénéficier 

en créant des partenariats avec des entreprises taïwanaises. 

 

 

Ensuite, nous devons bien entendu plaider auprès du 

gouvernement fédéral en faveur de l'intégration de Taïwan au 

sein de l'OMS et à la Convention-cadre des Nations unies sur 

les changements climatiques. Nous devons régler les 

problèmes du monde avec eux. On ne peut appliquer la 

propagande de la Chine et faire comme s’ils n'existaient pas, 

contrairement à ce qui a été rappelé dans le courrier transmis 

par le président en début de cette commission, où les termes 

employés sont particulièrement bien choisis, et peu subtils.  

 

 

Alors évidemment, il faut demander au Gouvernement 

fédéral de tout faire pour soutenir la reprise du dialogue entre 

Taïwan et la Chine. Mais ce dialogue ne peut se faire à sens 

unique et dans la vision de la Chine. Au-delà de la reprise du 

dialogue, il aurait fallu avant tout insister vigoureusement 

pour que le statu quo qui prévaut dans le détroit de Taiwan 

ne puisse être aucunement modifié unilatéralement par la 

Chine, et que tout recours à la force ou la menace du recours 

à la force est inacceptable et condamnable. 

 

Pour le reste, l’oratrice espère que la récente visite du 

Premier Ministre et de la ministre des Affaires Étrangères, 

qui étaient il y a quelques semaines en Chine pour vendre nos 

cochons au Président Xi Jinping, aura été l’occasion 

d’affirmer cette position et avoir quelques mots pour les 

Ouïghours, les Tibétains et les Taïwanais. 

 

En conclusion, le groupe Ecolo soutiendra bien entendu 

cette proposition de résolution relative à la place de Taiwan 

sur la scène internationale, en espérant que le gouvernement 

fédéral aura le courage d'affirmer une position plus 

ambitieuse.  

 

M. Emmanuel De Bock tient à rappeler, suite au courrier 

reçu, que le Parlement bruxellois n’est pas un précurseur sur 

ce sujet. Si l’on se réfère à la Chambre des Représentants, le 

13 juillet 2020, une résolution relative à la place de Taïwan 

sur la scène internationale a été votée, avec un certain nombre 

de considérants bien plus engagés que ceux élaborés ici. Le 

Sénat de Belgique a fait de même le 26 mars 2021 en 

adoptant une résolution visant à renforcer « la position de 

Taïwan au niveau de la sphère internationale ». Le Parlement 

flamand en a également adopté une le 3 mars 2021, au même 

titre que le Parlement wallon, le 19 octobre 2022 ou encore 

que le Parlement européen. Nombreux sont les pays à travers 

le monde à l’avoir fait également (Luxembourg, États-Unis, 

Suisse, Pays-Bas, Suède, Pologne, France, etc.).  

 

 

Le député rappelle que Taïwan participe déjà à des 

organisations internationales telles que l’OMS, Interpol, 

l’UNFCCC et l’ICAO. Cela démontre toute l’actualité à 

entretenir des bonnes relations avec Taïwan. Le groupe DéFI 

est très fier de voter cette résolution et de la présenter à 

l’ensemble des Bruxellois.   

 

M. Juan Benjumea Moreno souhaite ajouter qu’au 

cours de cette législature, la majorité a souvent été accusée 
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werd beschuldigd tegen handelsakkoorden te zijn en de 

internationale samenwerking te belemmeren. Zij heeft echter 

meermaals bewezen dat dat niet klopt. Er werden reeds 

verscheidene akkoorden goedgekeurd en de meeste daarvan 

vragen om meer internationale samenwerking met, in dit 

geval, een bedreigd land. Dit zal de uitwisselingen 

vergemakkelijken. Daarom steunt de Groenfractie deze 

resolutie. 

 

Natuurlijk zijn de bevoegdheden van het gewest beperkt. 

De internationale rol van Brussel kwam al verschillende keren 

ter sprake in deze commissie. De spreker zegt dat hij altijd 

nogal sceptisch is geweest over de beperkingen van ons gewest 

op dit gebied. Hij denkt dat het federale of Europese niveau 

meer kan doen aan deze kwestie. Zolang het Parlement deze 

bevoegdheid heeft, moet ze echter worden gebruikt, en deze 

resolutie is een kans om dat te doen op het gebied van 

buitenlandse handel. Dit zal het mogelijk maken om een 

partnerschap op te bouwen dat zal leiden tot meer wederzijds 

begrip, een kans voor de economie van ons gewest en sterkere 

banden met Taiwan.  

 

Internationale samenwerking biedt kansen op vooruitgang, 

maar we moeten altijd kritisch zijn over de manier waarop die 

samenwerking wordt georganiseerd. De brief van de 

ambassadeur windt er inderdaad geen doekjes om. Het bestaan 

van Taiwan wordt volledig ontkend en er worden subtiele 

dreigementen geuit. Door deze resolutie aan te nemen, kunnen 

we een boodschap overbrengen dat we ons niet laten 

intimideren door deze brief en dat we de onafhankelijkheid van 

Taiwan moeten blijven steunen.  

 

De heer David Leisterh deelt mee dat de MR-fractie dit 

voorstel van resolutie zal steunen. Het is moeilijk voor het 

Brussels Parlement, ook al is het bevoegd voor buitenlandse 

handel, om zich uit te spreken over diplomatieke kwesties, die 

onlangs werden behandeld door de premier, de minister van 

Buitenlandse Zaken en de EU. 

 

Hij herinnert eraan dat Taiwan een cruciale rol speelt in het 

geopolitieke evenwicht in de regio Azië-Pacific en dat het te 

maken heeft met aanhoudende druk en territoriale aanspraken 

van China. De recente spanningen in de Straat van Taiwan 

onderstrepen de dringende noodzaak van een voorzichtige en 

geëngageerde aanpak om de vrede en stabiliteit in de regio te 

handhaven. De situatie in Hongkong is een waarschuwing voor 

het risico dat Taiwan zou kunnen lopen als het geen sterke 

internationale steun krijgt. 

 

Bijgevolg gaat de steun van de MR voor dit voorstel van 

resolutie verder dan de erkenning van Taiwan als 

democratische partner. Het is ook een gebaar van steun voor 

de op regels gebaseerde internationale orde.  

 

De heer Luc Vancauwenberge zegt dat zijn fractie het 

ermee eens is dat de situatie gespannen is, sinds China door de 

Verenigde Staten als een strategische vijand wordt beschouwd. 

De machtsverhoudingen in de wereld veranderen snel. In een 

context van het einde van de unipolaire wereld onder leiding 

van de Verenigde Staten ten gunste van een multipolaire 

wereld bestaande uit nieuwe machten met verschillende 

politieke regimes, heeft het bbp van de Brics-landen het 

voorbije jaar voor het eerst dat van de G7 overschreden. 

d’être défavorable aux accords commerciaux et d’entraver la 

coopération internationale. Or, elle a démontré à plusieurs 

reprises que c’était faux. Plusieurs accords ont déjà été votés 

et la majorité réclame d’accroître la coopération 

internationale avec, dans ce cas-ci, un pays menacé. Cela 

permettra de faciliter les échanges. C’est pourquoi le groupe 

Groen soutient cette résolution. 

 

 

Bien sûr que les pouvoirs de la Région soient limités, le 

rôle international de Bruxelles a déjà été réfléchi plusieurs 

fois, au sein de cette commission. L’intervenant dit s’être 

toujours montré assez sceptique quant aux limites de notre 

Région dans ce domaine. Il croît que le niveau fédéral ou 

européen peut compter davantage sur cette question. 

Cependant, tant que le Parlement dispose de ce pouvoir, il 

faut l’utiliser, et cette résolution en constitue une opportunité 

en matière de commerce extérieur. Cela permettra de 

construire un partenariat qui engendrera une meilleure 

compréhension mutuelle, une chance pour l’économie de 

notre Région et renforcera les liens avec Taïwan.  

 

La coopération internationale est porteuse de progrès et il 

faut toujours être critique quant à son organisation. En ce qui 

concerne la lettre de l’ambassadeur, il n’y va pas par quatre 

chemins en effet. Il nie complètement l’existence de Taiwan, 

et use subtilement de menaces. Voter cette résolution est 

donc une occasion d’envoyer un signal qu’on ne se laisse pas 

intimider par ce courrier et qu’il faut continuer à soutenir 

l’indépendance de Taïwan.  

 

 

M. David Leisterh déclare que le groupe MR soutiendra 

cette proposition de résolution. Il est difficile pour le 

Parlement bruxellois, bien que compétent en matière de 

commerce extérieur, de s’exprimer sur des sujets 

diplomatiques, qui ont été traités récemment par le Premier 

Ministre, la ministre des Affaires étrangères et l’UE. 

 

Il rappelle que Taïwan joue un rôle crucial dans 

l’équilibre géopolitique de la région de l’Asie-Pacifique et 

qu’elle fait face à des pressions et revendications territoriales 

persistantes de la Chine. Les récentes tensions dans le Détroit 

de Taïwan soulignent l’urgence d’une approche prudente et 

engagée pour maintenir la paix et la stabilité dans la région. 

La situation de Hong Kong sert d’avertissement quant au 

risque que pourrait courir Taïwan en l’absence d’un soutien 

international fort. 

 

En conséquence, le soutien du MR à cette proposition de 

résolution va au-delà de la reconnaissance de Taïwan comme 

partenaire démocratique. Il est également un geste de soutien 

à l’ordre international fondé sur des règles.  

 

M. Luc Vancauwenberge déclare que son groupe 

politique est d’accord sur le caractère tendu de la situation, 

depuis que la Chine a été considérée comme ennemi 

stratégique par les États-Unis. Les rapports de forces 

mondiaux évoluent rapidement. Dans un contexte de fin du 

monde unipolaire sous l’égide des États-Unis au profit d’un 

monde multipolaire constitué de nouvelles puissances avec 

des régimes politiques différents, le PIB des BRICS a pour la 

première fois dépassé celui du G7 au cours de la dernière 
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De wereld is dus aan het veranderen en dat lijkt sommigen 

niet te bevallen, vandaar het wantrouwen tegenover China. 

Sinds 1945 moeten landen de Amerikaanse lijn volgen of ze 

lopen het risico op staatsgrepen, economische sancties of 

militaire aanvallen.  

 

De kwestie Taiwan is dus gevoelig en riskant voor de 

wereldvrede, want zij zou een confrontatie tussen China en de 

Verenigde Staten kunnen uitlokken, wat gevolgen zou hebben 

voor de hele wereld.  

 

Volgens de spreker beweert de resolutie de dialoog te 

ondersteunen en de spanningen te verminderen. Hij betreurt 

echter het unilaterale karakter van de resolutie, die China als 

de enige bedreiging ziet en de rol van de Verenigde Staten 

ontziet. De tekst schaart zich dus impliciet achter de stelling 

van twee staten, wat een probleem vormt. Hij herinnert eraan 

dat het eiland Formosa al in 1683 was geannexeerd door een 

Chinese keizer. In 1945, na de 50-jarige Japanse bezetting, 

werd China, inclusief Taiwan, geregeerd door de Kuomintang, 

een nationalistische partij onder leiding van Chiang Kai-shek. 

In 1945 breekt er een oorlog uit tussen nationalisten en 

communisten, en die laatsten winnen: in 1949 vlucht de 

Kuomintang naar Taiwan, gesteund door de Verenigde Staten, 

en op dat moment neemt Taiwan de zetel in de VN in, ook in 

de Veiligheidsraad, waar Taipei wordt erkend als de legitieme 

vertegenwoordiger van China, tot de Volksrepubliek China het 

in 1971 vervangt in de VN, na een stemming hierover in de 

Algemene Vergadering van de VN. Alle landen van de wereld 

zijn het eens met het principe van één China, ook de Verenigde 

Staten, die Taiwan niettemin economisch en militair blijven 

steunen. Hun steun is overigens nooit gekoppeld geweest aan 

het politieke model van het eiland, want de Verenigde Staten 

steunden Taiwan al toen het nog een militaire dictatuur was.  

 

 

Hij zegt verder dat het verlangen van Taiwan naar 

onafhankelijkheid recent is en dat het de bevolking van het 

eiland verdeelt, in tegenstelling tot wat eerder werd gezegd. 

Hoewel de verkozen president voor onafhankelijkheid is, 

bestaat de meerderheid van het parlement uit leden van de 

andere partij, die meer voorstander is van nauwere banden met 

China. Het is dus geen eenvoudige kwestie.  

 

Bijgevolg is de spreker van mening dat de stelling van twee 

staten moeilijk te ondersteunen is en in strijd is met het 

internationaal recht. Het voorstel van resolutie gaat echter in 

die richting en komt overeen met de Amerikaanse strategie. 

Slechts 12 landen erkennen Taiwan nog, waaronder het 

Vaticaan, het laatste Europese land dat dat nog doet. De andere 

landen in de wereld zijn kleine staten op het internationale 

toneel.  

 

De brief van China laat zien dat het altijd onverzettelijk is 

geweest in deze kwestie. De volksvertegenwoordiger is 

opgelucht dat dit nog niet tot een gewapend conflict heeft 

geleid.  

 

In de resolutie wordt kritiek geuit op China, waar hij geen 

noemenswaardig probleem mee heeft. Niettemin betreurt hij 

dat er met geen woord wordt gerept over de Amerikaanse 

année. 

 

Le monde est donc en train de changer et cela semble 

déplaire à certains, d’où la méfiance à l’égard de la Chine. 

Depuis 1945, les pays doivent suivre la ligne américaine au 

risque de subir des coups d’État, des sanctions économiques 

ou des agressions militaires.  

 

La question de Taïwan est donc sensible et risquée pour 

la paix mondiale car elle pourrait provoquer un affrontement 

entre la Chine et les États-Unis, qui impacterait le monde 

entier.  

 

Selon l’intervenant, la résolution prétend soutenir le 

dialogue et atténuer les tensions. Cependant, il déplore 

l’unilatéralité de la résolution, qui considère la Chine comme 

seule menace et épargne le rôle des États-Unis. Elle se range 

donc, implicitement, en faveur de la thèse des deux États, ce 

qui lui pose un problème. Il rappelle que l’île de Formose 

avait été annexée déjà en 1683 par un empereur chinois. En 

1945, après l'occupation japonaise qui a duré 50 ans, la 

Chine, y compris Taïwan, est dirigée par le Kuomintang, 

parti nationaliste avec sa tête Tchang Kaï-chek. En 1945, il y 

a une guerre civile qui éclate entre nationalistes et 

communistes, et ces derniers l'emportent : en 1949, le 

Kuomintang s'enfuit à Taïwan, soutenu par les États-Unis, et 

à ce moment-là, c'est Taiwan qui occupe le siège à l'ONU, y 

compris au Conseil de sécurité, où Taipei fut reconnu comme 

le représentant légitime de la Chine jusqu’à ce que la 

République Populaire de Chine ne la remplace à l’ONU en 

1971, après un vote en ce sens par l'Assemblée générale de 

l'ONU. L’ensemble des États du monde adhèrent au principe 

d’une seule Chine, dont les États-Unis, qui continue 

néanmoins à soutenir Taïwan sur le plan économique ou 

militaire. D’ailleurs, leur soutien n’a jamais été lié au modèle 

politique de l’île car les États-Unis appuyaient déjà Taïwan 

lorsque c’était encore une dictature militaire.  

 

Il poursuit que la volonté d’indépendance de Taïwan est 

récente et qu’elle divise la population de l’île, contrairement 

à ce qui a été dit précédemment. En effet, bien que le 

président élu soit indépendantiste, le Parlement est 

majoritairement constitué de membres de l’autre parti, plus 

favorable à un rapprochement avec la Chine continentale. La 

question n’est donc pas simple.  

 

En conséquence, l’orateur pense que la thèse des deux 

États est difficile à soutenir et va à l’encontre du droit 

international. Or, la proposition de résolution va dans ce sens 

et correspond à la stratégie américaine. Seuls 12 pays 

reconnaissent encore Taïwan parmi lesquels le Vatican, 

dernier pays européen à le faire. Les autres pays à travers le 

monde sont des États mineurs sur la scène internationale.  

 

 

La lettre de la Chine reçue montre qu’elle a toujours été 

intraitable sur le sujet. Le député se dit soulagé que cela n’ait 

pas encore abouti à un conflit armé.  

 

 

La résolution critique la Chine, ce qui ne lui pose aucun 

problème apparent. Néanmoins il regrette que les 

provocations américaines, par des exercices militaires menés 
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provocaties, door de militaire oefeningen in het kader van 

allianties zoals AUKUS of QUAD, of het recente bezoek van 

de voorzitter van het Huis van Afgevaardigden van de 

Verenigde Staten.  

 

Tot slot vraagt de heer Vancauwenberge zich af welk 

belang het gewest erbij heeft deze resolutie aan te nemen. Hij 

vergelijkt het met stemmen voor de erkenning van Corsica 

door de VN. Hij betreurt het dat er geen resolutie wordt 

besproken waarin wordt opgeroepen tot een staakt-het-vuren 

in Gaza. Hij maakt spottende opmerkingen over de moed van 

het Brusselse Parlement om de toekomstige grootste 

wereldmacht te trotseren. Deze resolutie zal een onbeduidende 

impact hebben. De volksvertegenwoordiger betreurt het dat 

DéFI het buitenlands beleid van Brussel lijkt te dicteren, en is 

ironisch over de toekomstige positie van Brussel als 13e 'staat' 

die Taiwan erkent.  

 

De heer Julien Uyttendaele zegt dat hij niet verrast is door 

de opmerkingen van de PTB. Hij wil eraan herinneren dat de 

resolutie op geen enkele manier de onafhankelijkheid van 

Taiwan aan de orde stelt. Integendeel, zij is gericht op de 

gewestelijke bevoegdheden, in tegenstelling tot een resolutie 

over een staakt-het-vuren. Hij begrijpt dus niet de twee maten 

en twee gewichten die de PTB aanklaagt, maar wel hanteert. 

 

Het feit dat slechts een zeer klein aantal staten Taiwan 

erkent, komt eenvoudigweg doordat China economische 

dreigementen gebruikt tegen landen die het bestaan van 

Taiwan zouden willen erkennen. Het gewicht van China op het 

wereldtoneel mag niet worden gebruikt als een geldig 

argument tegenover waarden zoals de democratie. Dat is zelfs 

een gevaarlijke redenering en het laat zien hoe weinig de PTB 

om dit fundamentele principe geeft. 

 

 

Hij betreurt het dat de heer Vancauwenberge kritiek heeft 

op de tekst, maar geen amendementen heeft ingediend. Hij 

gaat er dus van uit dat de PTB geen objectieve argumenten kan 

aanvoeren.  

 

De heer Luc Vancauwenberge antwoordt dat de PTB 

geen enkele band heeft met China. Hij is niet gekant tegen 

kritiek op China. Daarentegen betreurt hij een bescherming en 

een voortdurende afstemming op de lijn van de Verenigde 

Staten, ondanks de druk die zij ook op andere landen in de 

wereld uitoefenen. 

 

De heer Julien Uyttendaele vraagt hem aan te geven wat 

het probleem is met de tekst van dit voorstel van resolutie, 

waarin noch de Verenigde Staten, noch de onafhankelijkheid 

van Taiwan worden vermeld.  

 

De heer Luc Vancauwenberge antwoordt dat hij geen 

problemen heeft met het ontwikkelen van de betrekkingen met 

Taiwan. Hij voegt eraan toe dat deze resolutie geen enkel nut 

heeft voor de meerderheid, die dat net zo goed kan doen zonder 

een tekst te hoeven aannemen.  

 

De heer Emmanuel De Bock wil eraan herinneren dat er 

een Belgische vertegenwoordiging is in Taipei (en vice versa), 

die de belangen van alle gewesten en gemeenschappen 

behartigt. Die maakt culturele (bijvoorbeeld tijdens de 

dans le cadre d’alliances telles que l’AUKUS ou le QUAD 

ou encore par la visite récente de la présidente de la chambre 

des représentants des États-Unis, n’y soient pas mentionnées.  

 

 

Pour conclure, M. Vancauwenberge s’interroge sur 

l’intérêt pour la Région de voter cette résolution. Il compare 

cela à voter une reconnaissance de la Corse à l’ONU. Il 

regrette qu’aucune résolution appelant à un cessez-le-feu à 

Gaza ne soit discutée. Il ironise sur le courage du parlement 

bruxellois qui s’en va là défier la future première puissance 

mondiale. Cette résolution aura un impact insignifiant. Le 

député déplore que DéFI semble dicter la politique étrangère 

de Bruxelles, et ironise sur la future place de celle-ci comme 

13e « État » à reconnaître Taïwan.  

 

 

 

M. Julien Uyttendaele affirme ne pas être surpris par les 

propos tenus par le PTB. Il tient à rappeler que la résolution 

n’aborde aucunement l’indépendance de Taïwan. Elle vise au 

contraire des compétences régionales, contrairement à une 

résolution sur un cessez-le-feu. Il ne comprend donc pas le 

deux poids, deux mesures que le PTB dénonce mais applique. 

 

 

Concernant le nombre d’États très faibles qui 

reconnaissent Taïwan, cela s’explique simplement par la 

Chine qui use de menaces économiques à l’encontre des pays 

qui souhaiteraient reconnaître l’existence de Taïwan. Le 

poids de la Chine sur la scène mondiale ne doit pas servir 

d’argument valable par rapport à des valeurs comme la 

démocratie. C’est même un raisonnement dangereux, et cela 

montre à quel point le PTB est peu attaché à ce principe 

fondamental. 

 

Il déplore que M. Vancauwenberge critique le texte, mais 

n’a déposé aucun amendement. Il présume donc que le PTB 

n’a aucun argument objectif à faire valoir.  

 

 

M. Luc Vancauwenberge réplique que le PTB 

n’entretient aucun lien avec la Chine. Il n’est pas opposé à ce 

qu’elle soit critiquée. En revanche, il déplore une protection 

et un alignement permanent sur la ligne américaine 

nonobstant les pressions qu’ils exercent également sur 

d’autres pays du monde. 

 

M. Julien Uyttendaele lui demande d’identifier le 

problème que lui pose le texte de la présente proposition de 

résolution, qui ne mentionne ni les États-Unis ni 

l’indépendance de Taïwan.  

 

M. Luc Vancauwenberge répond qu’il n’a aucun souci 

à développer des relations avec Taïwan. Il ajoute que cette 

résolution n’est d’aucune utilité pour la majorité, qui peut très 

bien le faire sans avoir besoin de voter un texte.  

 

 

M. Emmanuel De Bock tient à rappeler qu’il existe une 

représentation belge à Taipei (et inversément), qui porte les 

intérêts de l’ensemble des régions et communautés. Elle 

permet des coopérations culturelles (par exemple lors de la 
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internationale boekenbeurs), economische en academische 

samenwerkingen mogelijk via uitwisselingsprogramma's voor 

studenten. Deze resolutie legt de focus op wat ons verenigt en 

op de samenwerking met Taiwan die moet worden bevorderd. 

De resolutie spoort de federale regering aan om een standpunt 

in te nemen over deze kwestie.  

 

De heer John Pitseys maakte spottende opmerkingen over 

het zogenaamd anti-imperialistische standpunt en de 

bevordering van de zelfbeschikking van volkeren door de 

PTB, die oproept tot een debat over Gaza om te voorkomen dat 

we over Taiwan moeten debatteren. Hij grapt verder dat de 

tekst alleen gaat over de geostrategische dreiging die uitgaat 

van China, zonder in te gaan op de dreiging die uitgaat van 

Taiwan. Vervolgens steekt hij de draak met de vermeende 

gevoelige en geïsoleerde aard van het debat, ook al bestaat het 

in een honderdtal landen wereldwijd. Tot slot heeft hij het over 

het gebrek aan politieke moed van de PTB, die de discussie 

over deze tekst nutteloos en gevaarlijk vindt, gezien het feit dat 

China op weg is om de grootste wereldmacht te worden.  

 

foire internationale du livre), économiques et académiques, 

au travers de programmes d’échanges étudiants. Cette 

résolution met l’accent sur ce qui nous rassemble et sur la 

coopération qui doit être amplifiée avec Taïwan. Elle 

encourage le gouvernement fédéral à prendre position sur cet 

enjeu.  

 

M. John Pitseys ironise sur la position prétendue anti-

impérialiste et la promotion de l’autodétermination des 

peuples du PTB, qui appelle à débattre de Gaza pour éviter 

de devoir le faire sur Taïwan. Il poursuit en plaisantant 

également sur le texte qui traite uniquement de la menace 

géostratégique chinoise, sans aborder celle posée par Taïwan. 

Il moque ensuite le caractère prétendu délicat et isolé du 

débat, alors qu’il existe dans une centaine de pays à travers 

le monde. Il conclut enfin sur le manque de courage politique 

du PTB, qui considère la discussion autour de ce texte veine 

et dangereuse car la Chine est en passe de devenir la première 

puissance mondiale. 

 

 

III. Stemming over het geheel van het 

voorstel van resolutie 

 

III. Vote sur l’ensemble de la proposition de 

résolution 
 

 

Aangezien er verder geen opmerkingen over de tekst zijn, 

wordt het voorstel van resolutie in zijn geheel aangenomen met 

11 stemmen bij 3 onthoudingen. 

 

 

 

Le texte n’appelant aucun commentaire supplémentaire, 

la proposition de résolution est adoptée, dans son ensemble, 

par 11 voix et 3 abstentions. 

 

 

 

 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor 

het opstellen van het verslag. 

 

− Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction du 

rapport. 

 

 

De Rapporteur            De Voorzitter Le Rapporteur            Le Président 

 

David LEISTERH             Rachid MADRANE David LEISTERH              Rachid MADRANE 



A-522/2 – 2023/2024 11 A-522/2 – 2023/2024 

 

IV. Bijlage 

 

IV. Annexe 
 

 

Brief van de Ambassade van de Volksrepubliek China 

in het Koninkrijk België aan de voorzitter van het Brussels 

Parlement: 

 

Aan Zijne Excellentie de heer Rachid Madrane, 

Voorzitter van het Brussels Hoofdstedelijk Parlement 

 

 

Excellentie, 

 

Wij hebben kennis genomen van de besprekingen gevolgd 

door stemmingen in het Brussels Hoofdstedelijk Parlement, op 

5 februari, over het voorstel van resolutie betreffende de plaats 

van Taiwan op het wereldtoneel. Dit voorstel van resolutie 

verdraait het beleid en het standpunt van de Chinese regering 

over de kwestie Taiwan en vormt een openlijke aanval op de 

soevereiniteit van China en een flagrante inmenging in de 

interne aangelegenheden van China. China verzet zich hier met 

klem tegen. 

 

De kwestie Taiwan is onlosmakelijk verbonden met de 

soevereiniteit en territoriale integriteit van China. Deze 

kwestie valt volledig onder de interne aangelegenheden van 

China. Er bestaat slechts een China in de wereld. Taiwan 

maakt integraal deel uit van het Chinese grondgebied en de 

regering van de Volksrepubliek China is de enige wettelijke 

regering die heel China vertegenwoordigt. Dit is een 

onwrikbaar feit. Het één-China-principe werd bekrachtigd in 

de resolutie 2758 van de Algemene Vergadering van de 

Verenigde Naties. Er bestaat een consensus over bij de 

volledige internationale gemeenschap. De grootste bedreiging 

voor de vrede in de Straat van Taiwan wordt momenteel 

gevormd door de afscheidingsbewegingen met als doel de 

"onafhankelijkheid van Taiwan", en door de sympathie en 

steun van externe krachten voor dit streven. De 

“onafhankelijkheid van Taiwan" kan nooit vrede betekenen in 

de Straat van Taiwan. De oefeningen die van Chinese zijde 

werden uitgevoerd, zijn nodig om de nationale soevereiniteit 

en territoriale integriteit van het land te beschermen. 

 

Premier Alexander De Croo bracht onlangs een zeer 

geslaagd bezoek aan China. De leiders van beide landen 

bereikten een belangrijke consensus over de ontwikkeling van 

de Belgisch-Chinese betrekkingen. Premier De Croo herhaalde 

dat België, zoals in het verleden, gehecht is aan het één-China-

beleid. Het voorstel van resolutie in kwestie schendt de 

consensus van de hele internationale gemeenschap en het één-

China-beleid van de Belgische regering, en druist in tegen de 

goede dynamiek van de huidige ontwikkeling van de Belgisch-

Chinese betrekkingen. China zal uiteindelijk zeker en 

onvermijdelijk tot hereniging komen. Wij verzoeken de 

parlementsleden van het Brussels Hoofdstedelijk Parlement 

die betrokken zijn bij het voorstel van resolutie, om zich niet 

langer te mengen in de interne aangelegenheden van China en 

om het voorstel in kwestie in te trekken. 

 

 

Wij hopen dat u zich ten volle bewust bent van de grote 

gevoeligheid van de kwestie Taiwan en dat u het standpunt van 

China aan de betrokken parlementsleden zult overbrengen. 

 

Lettre adressée par l’Ambassade de la République 

populaire de Chine au Royaume de Belgique au Président 

du Parlement : 

 

À Son Excellence Monsieur Rachid Madrane, 

Président du Parlement de la Région de Bruxelles-

Capitale 

 

Excellence, 

 

Nous avons pris note des discussions suivies de votes au 

sein du Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale, 

prévues le 5 février prochain, sur la proposition de résolution 

relative à la place de Taiwan sur la scène internationale. Cette 

proposition de résolution déforme la politique et la position 

du gouvernement chinois sur la question de Taiwan et 

constitue une atteinte ouverte à la souveraineté de la Chine et 

une ingérence flagrante dans les affaires intérieures 

chinoises. La partie chinoise s’y oppose fermement. 

 

La question de Taiwan met en jeu la souveraineté et 

l’intégrité territoriale de la Chine. Elle relève complètement 

des affaires intérieures de la Chine. Il n’existe qu’une seule 

Chine dans le monde, Taiwan fait partie intégrante du 

territoire chinois, et le gouvernement de la République 

populaire de Chine est l’unique gouvernement légal 

représentant toute la Chine. Voilà le statu quo fondamental. 

Le principe d’une seule Chine a été endossé par la résolution 

2758 de l’Assemblée générale des Nations Unies. C’est un 

consensus de l’ensemble de la communauté internationale. 

Actuellement, la plus grande menace pour la paix dans le 

Détroit de Taiwan est les agissements sécessionnistes visant 

l’« indépendance de Taiwan » ainsi que la complaisance et le 

soutien des forces extérieures à leur égard. L’« indépendance 

de Taiwan » est en incompatibilité totale avec la paix dans le 

Détroit. Les exercices concernés auxquels la partie chinoise 

a procédé constituent une action nécessaire pour sauvegarder 

la souveraineté nationale et l’intégrité territoriale du pays. 

 

 

Il y a peu de temps, le Premier Ministre Alexander De 

Croo a effectué en Chine une visite couronnée de succès. Les 

dirigeants des deux pays ont dégagé des consensus 

importants sur le développement des relations sino-belges. 

Le Premier Ministre De Croo a réitéré l’attachement de la 

Belgique, comme par le passé, à la politique d’une seule 

Chine. Cependant, la proposition de résolution en question 

viole le consensus de l’ensemble de la communauté 

internationale et la politique d’une seule Chine poursuivie par 

le gouvernement belge, et va dans le sens contraire de la 

bonne dynamique du développement actuel des relations 

sino-belges. La Chine finira certainement et inéluctablement 

par réaliser sa réunification. Nous exhortons les députés du 

Parlement de la Région de Bruxelles-Capitale impliqués dans 

la proposition de résolution à cesser de s’ingérer dans les 

affaires intérieures de la Chine et à retirer ladite proposition. 

 

En espérant que vous prendrez pleinement la mesure de 

la haute sensibilité de la question de Taiwan et transmettrez 

aux députés concernés la position de la partie chinoise, je 
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Hoogachtend, 

 

 

Wu Gang 

 

Minister-Counsellor 

bij de Ambassade van de Volksrepubliek China 

in het Koninkrijk België 

 

 

 

 

 

vous prie d’agréer, Excellence, l’expression de mes meilleurs 

sentiments. 

 

 

Wu Gang 

 

Ministre-Conseiller 

à l’Ambassade de la République populaire de Chine 

au Royaume de Belgique 

 

 

 

 

 

 


